

Applus VELOSI ISO 9001:2015 Certified

الشركة الوطنية للمنظفات الصناعية ش.م.ع.ع The National Detergent Co. s.a.o.g.

النظام الأساسي

للشركة الوطنية للمنظفات الصناعية (ش.م.ع.ع)

تمهيد

تأسست هذه الشركة وفقا لأحكام القوانين والتشريعات المنظمة لتأسيس الشركات التجارية وأحكام هذا النظام الأساسي، ولما كان قانون الشركات التجارية الصادر بموجب المرسوم السلطاني رقم 2019/18 قد نص على الغاء قانون الشركات التجارية رقم 74/4 ، وأوجب على الشركات القائمة العمل على تعديل أنظمتها الأساسية بما يتوافق مع أحكامه.

فقد انعقدت الجمعية العامة غير العادية للشركة بتاريخ 28 يونيو 2020 وقررت الموافقة على تعديل النظام الأساسي للشركة ليتوافق مع أحكام قانون الشركات التجارية الجديد وذلك على النحو التالي:

اسم الشركة

المادة (1)

اسم الشركة هو الشركة الوطنية للمنظفات الصناعية (ش.م.ع.ع)، وهي شركة مساهمة عامة يشار إليها فيما بعد بـ"الشركة".

المركز الرنيسي

المادة (2)

مركز الشركة الرئيسي ومقرها القانوني في محافظة مسقط بسلطنة عمان، ويجوز لمجلس الإدارة أن ينشئ لها فروعا أو توكيلات أو مكاتب تمثيل في داخل السلطنة وخارجها.

مدة الشركة

المادة (3)

تكون مدة الشركة غير محدودة بدأت من تاريخ قيدها بالمسجل (السجل التجاري).

THE A TIMAL DETERLENT CO. S.A.C.O.

أغراض وأنشطة الشركة

المادة (4)

تتمثل الأغراض التي تأسست من أجلها الشركة في تصنيع وتعبنة وتسويق وتوزيع المنتجات الكيميائية والقيام بجميع الاعمال المتصلى الزاللة المراها سبق بما في ذلك إستيراد المواد الخام ومواد التعبنة



Arplus[®]

والتغليف اللازمة للانتاج ، واستيراد هذة المنتجات والاتجار بها وممارسة نشاط الوكالات التجارية للغرض الذي الذي تأسست من اجله الشركة، ويشمل ذلك تصنيع وتعبئة وتسويق والمتاجرة و توزيع الاتي :

- المنظفات ومنتجات التنظيف للإستخدمات المنزلية .
 - المنظفات ومنتجات التنظيف للاستخدام الصناعى.
- منتجات العناية الشخصية للاستخدام المنزلي والصناعي.
 - 4) المنتجات الصيدلانية والطبية.
- المواد الكيميانية الأساسية لقطاع النفط والغاز والاستخدام الصناعي.

وللشركة في سبيل تحقيق أغراضها الحق في القيام بالانشطة الأتية:

- 1- تملك و استغلال و/او استنجار الاراضى و المباني والاصول اللازمة لمزاولة أنشطتها.
- التواصل و إبرام العقود مع الجهات الحكومية و مؤسساتها وذلك من أجل الحصول على الحقوق و الامتيازات و التراخيص و الفوائد التي ترى الشركة انها ضرورية للحصول عليها من اجل تنفيذ كل أو بعض أغراضها طبقاً للقوانيين و النظم المعمول بها.
- الشراء محلياً واستيراد المواد الخام ومواد التعبئة والتغليف والآلات التجارية المتعلقة بنشاط الشركة ، والقيام بالمبيعات المحلية والتصدير المتعلقة بنشاط الشركة .
- التعاقد مع الشركات والوكالات والاستشاريين المحليين والأجانب لإقامة وتنفيذ مشاريع الشركة.
- 5- التعاقد مع الأشخاص أو المؤسسات أو الشركات داخل أو خراج السلطنة لادارة و تشغيل كل أو جزء من انشطتها ومشاريعها أو المساعدة في عملية الادارة.
- المشاركة في، وإبرام الاتفاقيات بأي شكل من الأشكال مع الهيئات أو المؤسسات أو الشركات التي تمارس أنشطة مشابهة، أو تساعد الشركة على تحقيق غرضها.
- 7- الاندماج أو الاستحواذ على شركة اخرى أو المساهمة في شركة أخرى تكون كل اغراضها أو بعضها مماثله لاهداف الشركة.
- 8- تأسيس و / أو الترويج لأي نوع من الشركات بالإضافة إلى الاستثمار في أي نوع من الشركات لتوسيع وتنويع أنشطة ومصالح الشركة.
- 9- إنشاء مركز لتدريب العاملين من الوافدين والعمانيين على الجوانب التجارية والفنية والصناعية لأعمال الشركة .
- 10- يجوز للشركة بيع أي أصول أو مشاريع ، مقابل تعويض وسعر مناسب ، إلى شركة أخرى أو مؤسسة مؤهلة.



الشركة الوطنية للمنظفات الصناعية ش.م.ع.ع

Applus
VELOSI
ISO 9001:2015 Certified

The National Detergent Co. s.a.o.g.

11- يجوز للشركة استثمار أو التصرف في الأموال الفائضة بطريقة يوافق عليها مجلس الإدارة طالما أنها تتوافق مع مصالح الشركة وتحقق أهداف الشركة. كما يجوز للشركة أيضًا إصدار وبيع سندات أو شراء إصدارات و أسهم لشركات جديدة.

12- الاقتراض و الحصول على أموال اللازمة لتحقيق أهداف الشركة بالطريقة والاجراءات التي تراها مناسبه.

13 استيراد وتصدير وتصنيع وتسويق و توزيع والمتاجرة في المواد الكيميانة والمواد الخام ومواد التغليف والتعبئة والبضائع المكتمل تصنيعها والألات والمعدات لإنتاج المواد المذكورة أعلاه فضلاً عن ذلك تقديم خدمات العملاء في حقول النفط وأعمال البناء والصناعات الاخرى من خلال توفير منتجات ومعدات وإبرام إتفاقيات خدمات وعقود صيانة.

وعلى وجه العموم للشركة أن تقوم بجميع الأعمال اللازمة لتحقيق أغراضها المرتبطة بها والمكملة لها ولا يحد من أنشطة الشركة إلا ما تمنعه القوانين السارية والمعمول بها في السلطنة أو ينص عليه في نظامها الأساسي أو تقرره جمعيتها العامة.

رأس المال المرخص به والمصدر

المادة (5)

يكون رأسمال المرخص به (1.701.250ر.ع) مليون وسبعمانة وواحد الف ومائتان وخمسون ريال عماني ويكون رأس المال المصدر (1,701,250ر.ع) مليون وسبعمائة وواحد الف ومائتان وخمسون ريال عماني مقسماً على (17,012,500) سبعة عشر مليون واثنى عشر الف وخمسمائة سهم.

مجلس الإدارة

المادة (6)

يتولى إدارة الشركة مجلس إدارة مؤلف من (7) سبعة أعضاء تنتخبهم الجمعية العامة العادية وفقا للقواعد والإجراءات الصادرة من الهيئة.

المادة (7)

إذا شغر مركز عضو من الأعضاء في الفترة التي تقع بين جمعيتين عامتين عاديتين يعود للمجلس أن يعين عضواً مؤقتاً، ليشغل ذلك المقعد لحين إنعقاد أقرب جمعية عادية.





الشركة الوطنية للمنظفات الصناعية ش.م.ع.ع

Arplus[®]

The National Detergent Co. s.a.o.g.

آماً إذا بلغ عدد الأعضاء المؤقتين، المعينين من قبل مجلس الإدارة، أكثر من نصف أعضاء المجلس، وجب على مجلس الإدارة أن يدعو الجمعية العامة العادية لإنتخاب أو التصديق على تعيين أعضاء جدد خلال مدة ستين يوما من تاريخ إنتخاب آخر عضو مؤقت.

لا تنطبق الإجراءات المنصوص عليها في المادة 201 من قانون الشركات التجارية على أي تعيين بمقتضى هذه المادة.

السنة المالية

المادة (8)

تبدأ السنة المالية للشركة في الأول من يناير وتنتهى في الحادي والثلاثون ديممبر من كل عام.

أحكام ختامية

المادة (9)

تطبق أحكام قانون الشركات التجارية رقم 2019/18 و أحكام قانون سوق رأس المال رقم 98/80 و الموانح والتعليمات الصادرة من الهيئة، في كل مالم يرد بشأنة نص خاص في هذا النظام وتعتبر مكملة لأحكامة وفي حالة أي تعديل لقانون الشركات التجارية أو أي قانون أخر في سلطنة عمان يؤثر على هذا النظام الأساسي فعليه يجب أن يقرأ هذا النظام ويفسر وفقاً لكل التعديلات التي تجرى بدون الحاجة إلى تعديل صريح عليه.

رئيس مجلس الإدارة عضو مجلس الإدارة عضو مجلس الإدارة القانوني

للاستعمال الرسمى للهيئة العامة لسوق المال

التاريخ

التوقيع





Articles of Association

National Detergent Company SAOG

Preamble

The Company has been incorporated in accordance with the laws and regulations governing the incorporation of commercial companies in the Sultanate of Oman. The commercial companies law promulgated by Royal Decree 18/2019 (the Commercial Companies Law) repealed commercial companies law (RD 4/74) and requires public stock joint companies to amend their Articles of Association in accordance with the provisions of the new Commercial Companies Law.

At an extraordinary general assembly of the Company held on 28 June 2020 the shareholders resolved to amend the Company's articles of association to comply with the provisions of the new Commercial Companies Law as follows:

Company Name Article 1

The name of the Company is the "National Detergent Company SAOG", a public joint stock company herein referred to as the "Company".

Head Office Article 2

The Company's head office and legal domicile is in Muscat, Sultanate of Oman. The Board of Directors may establish branches, agencies or representative offices inside and outside the Sultanate of Oman.

Term Article 3

The duration of the Company is unlimited from the date of its registration in the register.

ص،ب، ١٠٤٠ روى ، الرمز البريدي : ١١٧ سلطنة عمان، هاتم عمان، هاتم (٩٦٨) . هاكس ، ١٤٤٩٢١٤٥ (٩٦٨) . س.ت ، ١/١١٤١٤/٠





Objects Article 4

The purpose of the Company is to manufacture, package, market and distribute chemical products and to carry out all the works related to or complementing the above, including but not limited to importing raw and packaging materials needed for production, importing and trading in these products and carrying out the activity of commercial agencies for the purpose for which the Company was established. This includes the manufacturing, packaging, marketing, trading and distribution of:

- 1. Detergents and Cleaning Products for Home use.
- 2. Detergents and Cleaning Products for Industrial use.
- 3. Personal Care Products for Home and Industrial use.
- 4. Pharmaceutical and Medical Products
- 5. Basic Chemicals for the Oil & Gas Industry and Industrial use.

In order for the Company to achieve it's objectives, the Company shall undertake the following:

- Own, possess, exploit and / or lease land, buildings and assets necessary to carry out it's activities.
- Communicate and contract with government and regulatory bodies and institutions to obtain rights, privileges, licenses that the Company deems necessary to implement all or some of its purpose in accordance with applicable laws and regulations.
- Procuring locally and importing raw and packaging materials and commercial machinery related to the Company activity, and carrying out local and export sales related to the Company activity.
- Contracting with local and foreign companies and agencies and consultants to set up and execute the projects of the Company





- Contracting with persons, institutions, or companies inside or outside the Sultanate to manage and operate all or part of its activities and projects, or assist in the administration.
- Participating and making agreements in any way with bodies, institutions, or companies that carry out activities of a similar business, or that help the Company achieve its purpose.
- Become a shareholder in another company or to acquire or merge with another company whose objectives, in part or in full, are similar to the objectives of the Company.
- Establishing and / or promoting any type of company in addition to investing in any type of company to expand and diversify the activities and interests of the Company.
- Establishing a center for training employees, both expat and Omani nationals on the commercial, technical and industrial aspects of the Company's business.
- The Company may sell any assets or projects, for appropriate compensation, to any qualified company or institution.
- 11. The Company may invest or dispose of surplus funds in a way approved by the Board of Directors as long as it conforms to the Company interests and achieves the Company objectives. The Company may also issue and sell bonds or buy equity issues of new companies.
- Borrow and obtain necessary funds to achieve the Company's objectives in the manner and process deemed proper and acceptable by the Company.
- 13. Import, export, manufacture, package, market and trade in chemicals, raw materials, packaging materials, finished products, machines and equipment needed to manufacture the above mentioned products and substance. As well, to provide customers services in oil fields, construction works and other industries through making products and equipment available; and signing service agreement and maintenance contracts.





Generally, the Company may perform any and all activities required to achieve its objects unless prohibited by the laws applicable in the Sultanate of Oman, these Articles of Association or the general meeting.

Capital of the Company Article 5

The authorised capital of the Company is RO 1,701,250 (One Million Seven Hundred and One Thousand Two Hundred and Fifty Omani Rials) and the issued share capital of the Company is RO 1,701,250 (One Million Seven Hundred and One Thousand Two Hundred and Fifty Omani Rials) divided into 17,012,500 (Seventeen Million Twelve Thousand Five Hundred) shares.

Number of Directors Article 6

The Company shall be managed by a board of directors consisting of seven members to be elected by the ordinary general meeting in accordance with the rules and procedures issued by the CMA.

Article 7

Where the office of a director becomes vacant in the period between two ordinary general meetings, the board may appoint an interim director to assume his office until the next ordinary general meeting.

Where more than half of the board members are interim directors appointed by the board, the board shall call an ordinary general meeting, within sixty (60) days of the date of electing the last interim director, for election or ratification.

The requirements set out in Article 201 of the Commercial Companies Law shall not apply to any appointment pursuant to this article.





Financial Year Article 8

The financial year of the Company shall commence on 1 January and end on 31 December every year.

Final Provisions Article 9

The provisions of the Commercial Companies Law (RD18/2019), the Capital Market Law (RD 80/98), including any rules or instructions issued by Capital Market Authority, shall apply where there is no specific stipulation in these articles of association and shall be considered an integral part of these articles of association, both supplementing and complementing their provisions. In the event of any such further amendments at any time to the Commercial Companies Law or any other law of the Sultanate of Oman affecting these articles of association, then these articles of association shall be read and construed subject to all such further amendments without the need for any express amendment hereto.

Chairman

Chairman

Legal Advise